
Cтудентський науковий центр – осередок здібної мо-
лоді та квиток для здобуття успішної кар’єри. Це това-
риство, яке не тільки надихає, але й підштовхує молодь 
на відкриття та пошук своїх  здібностей, можливостей.

З кожним роком кількість членів СНЦ зростає. Що ж 
надихає чи мотивує студентів спробувати себе в чомусь 
новому для них самих? Як говорив відомий американський 
письменник – Ернест Хемінгуей: «Кожна людина наро-
джується для якогось діла». Відповідно, молодь повинна 
не сидіти, склавши руки, а ретельно старатися знаходи-
ти своє покликання, пробувати себе в різних сферах ді-
яльності, користуючись всіма шансами, що дає життя, 
та активно насичувати його різними та новими для себе 

ідеями, справами. Щоб відрізнятись від сірої маси людей, 
які можуть прожити життя в одному кольорі, потріб-
но, перш за все, навчитись робити те, що ніколи не робив, 
щоб мати те, чого ніколи не мав. На сьогоднішній день, 
молодь досить пасивно ставиться до різного роду органі-
зацій та мало бере участь у реалізації своєї мети. Але ті 
студенти, які стараються активно брати участь у ді-
яльності товариства, в першу чергу, навчаться відкрива-
ти для себе нові можливості, які будуть практичним до-
свідом, що дасть змогу себе реалізувати у майбутньому.

Людина, яка не боїться помилятися, найближче до 
успішної кар’єри та вдалого майбутнього!

Марина Садлій, 3-ій курс

ВІСНИКВІСНИК
      СТУДЕНТСЬКОГОСТУДЕНТСЬКОГО
       НАУКОВОГО        НАУКОВОГО 
           ЦЕНТРУ           ЦЕНТРУ

КАФЕДРИ ОБЛІКУ У ВИРОБНИЧІЙ СФЕРІ 
ТЕРНОПІЛЬСЬКОГО НАЦІОНАЛЬНОГО ЕКОНОМІЧНОГО УНІВЕРСИТЕТУ

CТУДЕНТСЬКИЙ НАУКОВИЙ ЦЕНТР – CТУДЕНТСЬКИЙ НАУКОВИЙ ЦЕНТР – 
ОСЕРЕДОК ЗДІБНОЇ МОЛОДІ!ОСЕРЕДОК ЗДІБНОЇ МОЛОДІ!
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26 вересня 2013 року в залі засідань ректорату ТНЕУ відбулось 
перше засідання Студентського наукового центру кафедри обліку 
у виробничій сфері, участь в якому взяли студенти факультету об-
ліку і аудиту – діючі учасники СНЦ, а також ті, хто в цьому році 
приєднався  до наукового центру.

З вітальним словом виступив наставник СНЦ, завідувач кафе-
дри обліку у виробничій сфері, доктор економічних наук, професор Зе-
новій Васильович Задорожний, який привітав всіх з початком нового 
навчального року та висловив надію на те, що знову будуть хороші 
виступи на конференціях, на Всеукраїнському конкурсі студентських 
наукових робіт, оскільки наші студенти завжди були в числі перших. 
Зеновій Васильович всім побажав плідної праці, творчої наснаги і 
висловив сподівання, що Студентський науковий центр кафедри об-
ліку у виробничій сфері буде у числі кращих в нашому університеті, 
і згодом з його лав ви-
йдуть хороші науков-
ці – молоді, енергійні, 
з нетрадиційними 
поглядами на бухгал-
терський облік.

Адміністрацію 
факультету пред-
ставляв Бурденюк 
Тарас Григорович – 
кандидат еконо-
мічних наук, ст. ви-
кладач, заступник 
декана факультету 
обліку і аудиту. Він 
побажав процвітан-
ня Студентському 
науковому центру, 
наукових здобутків, 

креативних ідей, нових вражень, та висловив надію на те, що сту-
денти СНЦ достойно представлятимуть наш факультет не лише в 
стінах нашого університету, а і за його межами. Також заступник 
декана ФОА звернувся до тих студентів, які в цьому році приєдна-
лись до СНЦ: «Перші кроки для вас будуть досить важкими, але на-
далі вам буде легше вчитись, оскільки ви зможете з наукової точки 
зору дивитись на те, що викладачі розказуватимуть в аудиторіях».

Окрім цього, на даному засіданні було розглянуто програму пре-
тендента  на посаду Голови Студентського наукового центру Садлій 
Марини. Вона у своєму виступі відзначила: «Ернест Хемінгуей гово-
рив, що кожна людина призначена для якогось діла. Отже, щоб зна-
йти свою справу життя, необхідно спробувати. Тому я хочу викорис-
тати цю можливість. Вважаю, що головною проблемою студентів 
є недостатня поінформованість. З першого дня перебування в цьому 
колективі розумію, що це прекрасний досвід на майбутнє, це здобут-
тя ораторських здібностей та навичок написання наукових робіт. Я 
думаю, що зможу організовувати роботу Студентського наукового 
центру, і він буде надалі функціонувати на належному рівні.»

Учасниками засідання одноголосно було прийнято рішення про 
призначення на посаду голови СНЦ  Садлій Марину, студентку тре-
тього курсу факультету обліку та аудиту.

Окрім вибору голови, було представлено нового куратора СНЦ – 
Судин Юлію Анатоліївну. Основними напрямами роботи центру на 
цей навчальний рік визначено: залучення наших учасників на наукові 
студентські заходи, що проводяться в Україні та за її межами, ор-
ганізація студентських конференцій, круглих столів та семінарів за 
відповідними тематиками з обліку, а також організація подорожей 
та екскурсій для учасників СНЦ поза навчальним та науковим про-
цесом.  В рамках засідання за учасниками було закріплено окремі по-
сади для ефективної організації та функціонування СНЦ, а також 
обговорено подальші плани заходів наукового центру.

Наталія Джугла, 5-ий курс

ПОЧАТОК РОБОТИ ПОЧАТОК РОБОТИ 
СТУДЕНТСЬКОГО НАУКОВОГО ЦЕНТРУ СТУДЕНТСЬКОГО НАУКОВОГО ЦЕНТРУ 

У 2013–2014 Н. Р.У 2013–2014 Н. Р.
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Сьогодні ми ведемо розмову із цікавою людиною, 
неординарною особистістю, чоловіком, якого безза-
перечно можна назвати батьком великого сімейства 
факультету обліку і аудиту. На наші запитання відпо-
відатиме Олександр Любомирович Шашкевич – декан 
факультету обліку і аудиту, к. е. н., доцент.

1. Олександре Любомировичу, про що Ви мріяли 
в дитинстві? Якби не стали науковцем,якій професії 
себе б присвятили?

Моє дитинство проходило під час відновлення та 
розвитку економіки держави, тому й мені хотілося пра-
цювати в цій сфері. Одним із найважливіших чинників, 
який вплинув на вибір професії, була моя сім’я. Справа 
в тому, що зростав у оточенні економістів. Мої батьки – 
фінансисти, а бабуся – бухгалтер із багаторічним ста-
жем, тому сфера моєї діяльності, фактично, була визна-
чена задовго до початку навчання. 

Надзвичайно цікавою для мене була професія юриста, 
і, думаю, я б себе їй присвятив, якби не факультет фінансів 
Тернопільського державного фінансового інституту.

2. Чи брали Ви участь в інститутських, фа-
культетських заходах?

Звичайно. Більшість з нас брали  участь у різного 
роду заходах. Особисто я був учасником команди КВН 
«В’язні замку ІФ», крім того, паралельно брав участь в 
інститутських олімпіадах. 

У 2000 році зайняв 3-те місце в ІІ - турі Всеукраїн-
ської олімпіади з фінансів, будучи студентом 4-го курсу.

3. Чи працювали Ви під час навчання?
Так, звісно. Розпочинав свою трудову діяльність на 

радіо «Довіра ФМ», де протягом певного часу обіймав 
посаду рекламного агента.

Навчаючись в магістратурі, паралельно  працював 
у Бережанському агротехнічному інституті за спеціаль-
ністю. Після закінчення інституту повернувся у рідні 
стіни вже у якості викладача.

4. Як Ви відноситесь до студентського самовря-
дування?

Цілком позитивно. Головне, щоб ті студенти, яких 
обрано до активу, яким довірено високі посади у сфері 
студентського самоврядування, добросовісно виконува-

ли свої функції, були дійсними активістами, не боялися 
зробити комусь зауваження, своїм особистим прикла-
дом у навчанні і повсякденному житті, завойовували ав-
торитет у студентства. Необхідно, щоб вони були мак-
симально самостійними в навчанні та своїй діяльності, 
але найголовніше – впевнені у своїх силах.

5. Чим, на вашу думку, відрізняються студенти 
сьогодення від студентів вашого часу?

Студенти сьогодення мають більше можливос-
тей опанувати ази науки, спілкуватися одне з одним. 
В цьому допомагає комп’ютер та мережа Інтернет. Не 
потрібно абсолютно все конспектувати та «сидіти» в 
бібліотеках, адже все необхідне можна завантажити в 
електронному вигляді. Існує більше можливостей для 
організації дозвілля, спорту, художньої самодіяльності, 
віртуального спілкування. 

Незмінним залишилось лише те, що студентство 
є передовою частиною суспільства,а студентські роки 
вважаються найкращими.

6. Що Ви можете порадити студентам, Ваше 
наставницьке слово?

Варто надіятись лише на себе та власні сили. Бути 
цілеспрямованими. Не лінуватися. Набиратися знань. 
Загалом, займати активну позицію у суспільстві. Тільки 
таким чином можна посісти гідне місце у сучасному не-
простому житті.

Інтерв’ю проводили:  Кушнір Тарас, 3-й курс; 

   Кізюк Надія, 3-й курс

ІНТЕРВ’Ю ІНТЕРВ’Ю 
З ОСОБИСТІСТЮЗ ОСОБИСТІСТЮ
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Нещодавно ряди Студентського наукового центру 
поповнились новими талановитими студентами. Саме 
для виховання в них духу справжнього молодого науковця 
та сприянню їх активної  роботи 15.10.2013р відбулося 
чергове засідання Студентського наукового центру.

Для обговорення аудиторії були представлені де-
кілька тем, які всебічно окреслювали місце СНЦ в уні-
верситеті, структуру наукових публікацій та  особли-
вості їх написання.

Основною метою проведення даного наукового за-
сідання було:

• надати інформацію щодо студентської наукової ді-
яльності в університеті та охарактеризувати роль СНЦ;

• розказати про основні форми, види наукових пу-
блікацій, а також дати поради щодо їх правильного 
оформлення;

• навчити студентів працювати з інформацією 
та правильно підбирати літературу для наукових пу-
блікацій.

Дане засідання відзначилось величезною зацікав-
леністю з боку нових учасників наукового центру, які 
активно долучились до обговорення, запитували про за-
ходи, які проводяться учасниками СНЦ, а саме: конфе-
ренції, круглі столи, наукові семінари. Уважно прислу-
хались до порад щодо написання наукових публікацій.

Студенти охоче ділились з колегами своїм досвідом 
щодо вибору тематики наукових доповідей, пошуку лі-
тератури,  відповідали на запитання та давали пора-
ди. Засідання закінчилось на оптимістичній ноті. Усі 
учасники залишились задоволеними результатами плід-
ної співпраці.

Юрій Пастернак, 4-ий курс

ЕКСКУРСІЯ В НАУКУЕКСКУРСІЯ В НАУКУ
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1 листопада 2013 року студенти факультету обліку 
і аудиту прийняли участь у Першому університетсько-
му науковому квесті, що проходив під назвою «Лабірин-

тами економічної теорії». 
Наукову гру розпочав рек-
тор. Андрій Ігорович Кри-
соватий привітав учасни-
ків та побажав їм везіння.

У квесті брали участь 
студенти та викладачі десяти факультетів. Усі за-
вдання, як зрозуміло з назви, стосувалися економічної 
теорії. Андрій Ігорович оголосив перше з них і учасни-
ки побігли на позицію. Протягом наступних двох годин 
на території студентського містечка вирували емоції. 
Команди бігали по 
маршруту від однієї 
локації до іншої, де 
їх очікували «мудре-
ці» − агенти квесту. 
Саме вони вручали 
учасникам завдання. 
Невтомні, енергійні 
та сповнені надії на 
перемогу студенти 
швидко наближалися 
до мети.

Особливістю на-
шої команди було 
те, що очолив її 
декан – Олександр 

Любомирович Шашкевич. Половину учасників склали 
студенти Студентського наукового центру, зокрема – 
Пастернак Ігор, Пастернак Юрій та Джугла Наталя, 
які, окрім наукових здібностей, показали ще й чудову 
спортивну підготовку.

Чемпіонство виборола команда факультету фінан-
сів. Другу позицію зайняли учасники з факультету еко-
номіки та управління. Третє місце дісталося команді 
факультету обліку і аудиту. Після закінчення квесту від-
булося урочисте нагородження учасників. Усі команди 
отримали від проректора з науково-педагогічної роботи 
Василя Ярославовича Брича, голови профспілкового ко-
мітету Руслана Феоктистовича Бруханського та голо-
ви профкому студентів Антона Михайловича Шевчука 
підписані ректором грамоти. Переможцям був вручений 
Суперкубок ТНЕУ з зображенням Ніки. Солодкий приз 
отримала команда, яка зайняла третє місце.

Проте не призові місця насправді мали цінність, а 
позитивні емоції та ко-
мандний дух, який панував 
в команді. Організатори 
квесту мали на меті до-
сягнути взаєморозуміння 
між учасниками та про-

демонструвати високий рівень згуртованості студен-
тів і викладачів. Яскравим прикладом стала команда 
нашого факультету, яка відобразила високий ступінь 
єдності думки та дій.

«Лабіринтами «Лабіринтами 
економічної теорії»економічної теорії»
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14 листопада 2013 року в залі засідань ректорату ТНЕУ 
відбулось перше заняття студії наукового мовлення «Моло-
дий науковець». Організатором заходу виступило Студент-
ське наукове товариство ТНЕУ.   

Слухачами та активними учасниками заняття були 
учасники Студентського наукового центру (СНЦ) кафедри 
обліку у виробничій сфері. Метою роботи студії є: форму-
вання і розвиток основних комунікативних навичок; аналіз 
психологічних бар’єрів, які виникають у студентів під час 
публічних виступів; розвиток здатності завойовувати дові-

ру аудиторії й встанов-
лювати з нею контакт 
під час виступу.

Тема першого за-
няття була присвячена 
психологічним аспектам 
публічного виступу. Сво-
їм досвідом та практич-
ними рекомендаціями з 
учасниками СНЦ поді-
лились: к.п.н, завідувач 
лабораторії психоло-
гічної служби ТНЕУ – 
Надвинична Т. Л., к.е.н, 
доцент кафедри між-
народних фінансів ТНЕУ 
– Кравчук Н. Я., к.е.н., до-
цент кафедри податків 
та фіскальної політики, 
голова Ради молодих вчених ТНЕУ – Маршалок Т. Я.

Загалом інформація, яка прозвучала була надзвичайно цін-
ною для студентів. Кожен з учасників заняття виділив власні 
недоліки під час виступів, а також методи їх подолання. 

Коваль Ольга, 5-ий курс

«Прометей науки»

«МОЛОДИЙ НАУКОВЕЦЬ» ТА СНЦ«МОЛОДИЙ НАУКОВЕЦЬ» ТА СНЦ

Вітаємо студентку 5-го курсу факультету обліку 
та аудиту, голову Студентського наукового товари-
ства ТНЕУ Коваль Ольгу, з перемогою в щорічно-
му обласному конкурсі «Студент року», у номінації 
«Прометей науки». Організаторами конкурсу були 
Департамент освіти і науки Тернопільської облас-
ної державної адміністрації, Тернопільська облас-
на організація профспілки працівників освіти та 
науки України.

Вітаючи Коваль Олю з таким визначним досяг-
ненням у її студентському житті, хотілося б поба-
жати їй нових звершень в царині науки, подальшого 
розвитку та розширення своїх наукових горизонтів.
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Моє  бачення Моє  бачення 
майбутньо ї  профес і ї майбутньо ї  профес і ї 

Багато випускників шкіл, коледжів, технікумів стають  перед вибором – куди піти вчи-
тися далі? Яку професію обрати? У який ВНЗ подавати документи, щоб потім не пошкоду-
вати? Адже від цього залежить майбутнє.

Багато абітурієнтів покладаються в цьому виборі на своїх батьків, друзів, родичів і зна-
йомих. Дехто шукає відповіді на сайтах Інтернету і в довідниках ВНЗ. Ще зовсім недавно на такому роздоріжжі була і я. 

Успішно склавши іспити в школі та попрощавшись з дитинством, я стала перед вибором. За порадами батьків, знайомих, 
друзів, які вже навчалися в університеті, вирішила вступити до Тернопільського національного економічного університету.

Дуже довго думала, який напрям обрати. Було досить складно, проте обрала факультет обліку і аудиту.
Робота бухгалтера — досить складна, нею займаються освічені та досить успішні люди. Вони обізнані у багатьох сферах 

знань: економіці, менеджменті, правознавстві, інформаційних технологіях. Добре володіють діловою українською та інозем-
ними мовами.

Бухгалтери потрібні всюди: на підприємствах, в установах та організаціях, у сферах матеріального і нематеріального ви-
робництва. Без роботи  не  залишаться ніколи. Вони вміло працюють з грошовими потоками та стежать за фінансовим станом 
підприємства. На них покладений обовязок співпраці з податковою службою та виробничо-фінансовою звітністю підприємства.

Не розумію, як такого роду праця може виглядати комусь нудною? 
Адже робота бухгалтера потребує зосередженості та застосування розумових зусиль. Також бухгалтерія закріплює та уріз-

номанітнює математичні здібності людини. 
Професія бухгалтера привчає людину до акуратності та ідеального порядку, вона вимагає великої відповідальності за ма-

теріальні цінності. Подивіться на типового представника даної професії – це підтягнута, ошатно одягнена людина. Звикнувши 
завжди бути енергійним та зібраним на роботі, бухгалтер залишається таким і поза її межами. Його життя теж добре впоряд-
коване, але зовсім не нудне. 

Більшість викладачів легко і грамотно викладають матеріал, їх приємно слухати і відвідувати пари. Особливо цінним є те, що 
частина з них одночасно працюють на підприємствах бухгалтерами, тому теоретичний матеріал підтверджується практичним.

Саме тому навчання мені дуже подобається, і я відчуваю потяг до нього, оскільки  усвідомлюю, що це потрібно для мого 
майбутнього та для реалізації обраної професії, у виборі якої, впевнена, не помилилась.

Мар’яна  Рудько, 2-ий курс

Проходять дні, біжать роки, життя студентське пролітає,

Як швидко плине час уві сні, і все минає і минає,

Та незабутнє те життя, яке проводжу в ТНЕУ я!

Адже набуті тут знання - відкриють шлях до пізнання,

Я щиро рада, що обрала цю путь: тернисту, нелегку,

Тому що саме шлях вгору й запалює ту іскорку,

Яка повинна в кожнім бути,задля набутим ним висот,

Але ця путь нестиме в собі - багато різних там турбот,

Потрібно завжди буть завзятим, і в собі ж зовсім не пустим,

Адже ж хіба буває шлях до успіху простим?

Марина Садлій, 3-ій курс
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Привітання з днем народження Привітання з днем народження 
Від щирого серця бажаємо

Щастя, радості, добра,
Здоров’я, успіхів, тепла,

Благополуччя та достатку,
Щоб справи всі були в порядку.

Хай усміхається життя
Та кращим буде майбуття!

Дні народження Дні народження 
восени:восени:

  Кушнір  Тарас  – 4.09

    Волошин  Оксана  – 5.10

  Джугла  Наталія  – 5.11


